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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Leefmilieu en Natuur, Land-
bouw, Visserij en Plattelandsbeleid en Ruimtelijke 
Ordening en Onroerend Erfgoed besprak op 13, 20 
en 27 oktober 2005 het voorstel van resolutie van de 
dames Marleen Van den Eynde, Agnes Bruyninckx 
en Linda Vissers en de heren Frans Wymeersch, 
Stefaan Sintobin en Wim Van Dijck betreffende het 
stimuleren van initiatieven tot vermindering van de 
restafvalberg (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 498/1). 
Op 20 en 27 oktober 2005 besprak de commissie het 
voorstel van resolutie van mevrouw Hilde Crevits, 
de heren Patrick Lachaert, Bart Martens en Rudi 
Daems en mevrouw Tinne Rombouts betreffende de 
selectieve inzameling van luierafval (Parl. St. Vl. Parl. 
2005-06, nr. 523/1).

Deze voorstellen van resolutie werden ingediend na 
een reeks hoorzittingen en gedachtewisselingen over 
het Vlaamse afvalstoffenbeleid (Parl. St. Vl. Parl. 
2005-06, nr. 530/1).

I. VOORSTEL VAN RESOLUTIE BETREF-
FENDE HET STIMULEREN VAN INITIA-
TIEVEN TOT VERMINDERING VAN DE 
RESTAFVALBERG (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, 
nr. 498/1)

1. Toelichting

Op 13 oktober 2005 licht mevrouw Marleen Van den 
Eynde het voorstel van resolutie toe. 

Het voorstel van resolutie is gebaseerd op het Uit-
voeringsplan Huishoudelijke Afvalstoffen 2003-2007. 
Uit het jaarlijkse rapport van de OVAM over de hoe-
veelheid huishoudelijke afvalstoffen blijkt dat er nog 
steeds initiatieven moeten worden genomen om de 
hoeveelheid restafval te laten dalen. Mevrouw Van 
den Eynde verwijst in dat verband naar haar eerdere 
vraag om uitleg over de selectieve inzameling van lui-
erafval (Hand. Vl. Parl. 2004-05, C169).

Luierafval vertegenwoordigt 8 procent van het rest-
afval. Aangezien het Vlaamse milieubeleid gebaseerd 
is op de ladder van Lansink, is het aangewezen dat 
luierafval gerecycleerd wordt en niet verbrand. Voor 
de indieners is het belangrijk dat de grote afvalstro-
men worden aangepakt: de luierstroom uit ziekenhui-
zen, rusthuizen en kinderdagverblijven moet daarom 
zeker gerecycleerd worden. De particulier kan ech-
ter volgens de indieners niet verplicht worden luiers 

bij te houden in een afzonderlijke afvalcontainer of 
afvalzak. 

Er moet daarom dringend opvolging worden 
gegeven aan de proefprojecten opgestart door de 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij. De 
bevindingen moeten gebruikt worden om daadwer-
kelijke initiatieven te nemen. In afwachting moeten 
alle verzorgingsinstellingen (ziekenhuizen, rusthuizen 
en kinderdagverblijven) geïnformeerd worden over de 
mogelijkheden inzake recyclage van luier- en inconti-
nentieafval. De gemeenten moeten gestimuleerd wor-
den om op de containerparken containers te plaatsen 
om luiers en ander incontinentiemateriaal in te zame-
len. Een aantal gemeenten organiseert dit reeds op 
vrijwillige basis. 

Op die manier kan volgens mevrouw Van den Eynde 
een milieubeleid worden gevoerd dat echt gebaseerd 
is op de ladder van Lansink.

2. Bespreking en stemming

Eerste opmerkingen

Mevrouw Hilde Crevits merkt op dat de gemeenten 
waarin een proefproject loopt, onlangs een brief heb-
ben ontvangen met de melding dat de proefperiode 
verlengd wordt tot 31 december 2005. Volgens het lid 
neemt een aantal verzorgingsinstellingen al deel aan 
het proefproject. Er wordt eveneens een algemene 
evaluatie aangekondigd. De timing van het voorstel 
van resolutie verwondert het lid omdat de proefpro-
jecten nu al opgevolgd worden en een evaluatie is 
gepland.

Mevrouw Marleen Van den Eynde is niet op de 
hoogte van de recente briefwisseling met de gemeen-
ten omdat ze ook niet bij een proefproject betrokken 
is. Het lid vindt het belangrijk dat het voorstel van 
resolutie nu, na afloop van de hoorzittingen en de 
gedachtewisselingen in commissie over het afvalstof-
fenbeleid (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 530/1), kan 
worden ingediend en besproken. De proefprojecten 
van OVAM lopen al enkele jaren. Gelet op de recente 
cijfers over de stijging van de afvalberg is de tijd nu 
rijp om af  te ronden en tot concrete initiatieven te 
komen. Het systeem heeft bovendien zijn diensten al 
bewezen in Nederland. 

Hoorzitting met Interafval

Op 20 oktober 2005 hield de commissie een hoor-
zitting over het voorstel van resolutie van de dames 
Hilde Crevits en Tinne Rombouts en de heren Jos 



5 Stuk 523 (2005-2006) – Nr. 2

Bex, Bart Martens, Patrick Lachaert en Rudi Daems 
betreffende het beleid inzake verpakkingsafval (Parl. 
St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 486/1). Door de vertegen-
woordiger van Interafval (een samenwerkingsver-
band tussen de Vereniging van Vlaamse Steden en 
Gemeenten en de afvalintercommunales) werden bij 
die gelegenheid ook opmerkingen gemaakt over de 
inzameling en de recyclage van luiers. Over de hoor-
zitting wordt verslag uitgebracht in Parl. St. Vl. Parl. 
2005-06, nr. 486/3.

Naar aanleiding van de hoorzitting met Interaf-
val vraagt mevrouw Marleen Van den Eynde om 
een hoorzitting te organiseren met het Nederlandse 
bedrijf  Knowaste, gespecialiseerd in de recyclage van 
wegwerpluiers en incontinentiemateriaal. Volgens het 
lid is het belangrijk op die manier inzicht te krijgen 
in de kostprijs van de verwerking.

De commissie stemt in met het voorstel van de voor-
zitter om die hoorzitting op een later tijdstip te orga-
niseren, na de verdere behandeling van het voorstel 
van resolutie.

Op 27 oktober 2005 wordt de bespreking voortge-
zet. Een amendement voorgesteld door mevrouw 
Marleen Van den Eynde, de heer Frans Wymeersch, 
mevrouw Agnes Bruyninckx en de heer Stefaan 
Sintobin strekt ertoe aan de laatste streep een 5° 
toe te voegen. Daarin wordt de Vlaamse Regering 
gevraagd onderhandelingen te voeren met de verwer-
kingsindustrie van luierafval om maximale garanties 
te verkrijgen ten aanzien van de haalbaarheid van het 
project (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 498/2).
  
Het amendement wordt verworpen met 9 stemmen 
tegen 5.

Het voorstel van resolutie betreffende het stimuleren 
van initiatieven tot vermindering van de restafvalberg 
wordt verworpen met 9 stemmen tegen 5.

II. VOORSTEL VAN RESOLUTIE BETREF-
FENDE DE SELECTIEVE INZAMELING 
VAN LUIERAFVAL (Parl. St. Vl. Parl.  2005-06, 
nr. 523/1)

1. Toelichting

Op 20 oktober 2005 licht mevrouw Hilde Crevits het 
voorstel van resolutie over de selectieve inzameling 
van luierafval toe.

Bij de overwegingen wordt door de indieners uitdruk-
kelijk verwezen naar het bestaande subsidiebesluit 
van 23 januari 2004, dat de subsidiëring van her-
bruikbare luiers reeds mogelijk maakt. Er wordt ook 
op gewezen dat luierafval niet altijd vermijdbaar is.

Aan de Vlaamse Regering wordt gevraagd om bij het 
aanmoedigen van het gebruik van herbruikbare luiers 
enerzijds en het stimuleren van selectieve inzameling 
en recyclage van wegwerpluiers anderzijds, de princi-
pes van de ladder van Lansink zo maximaal mogelijk 
te volgen. Het gaat volgens mevrouw Crevits dus om 
een middelenverbintenis. 

Er wordt ook gevraagd om de thans lopende proef-
projecten inzake selectieve inzameling en recyclage 
van luierafval voort te zetten tot na de evaluatie en 
tot na de definitieve beslissing over de veralgemening 
van de projecten. Bij een positieve evaluatie en het 
veralgemeend invoeren, moet zeker rekening worden 
gehouden met de richtprijs van de verzamelzak, richt-
prijs die laag moet worden gehouden. Er wordt ook 
een onderzoek gevraagd naar de haalbaarheid van 
subsidiesystemen of  financiële stimulansen inzake 
de inzameling en recyclage. Een dergelijk project kan 
volgens mevrouw Crevits immers enkel succes heb-
ben als ook de inzamelaar er financiële voordelen bij 
heeft.

2. Bespreking en stemming

Op 27 oktober 2005 wordt de bespreking voortge-
zet. Mevrouw Marleen Van den Eynde meent dat 
het voorstel van resolutie van de meerderheidspar-
tijen onvolledig is omdat het geen toelichting bevat. 
Verder worden inzake inzameling en recyclage van  
luierafval de elementen van het voorstel van resolutie 
van Vlaams Belang overgenomen. Mevrouw Van den 
Eynde betreurt dat de meerderheidspartijen gekozen 
hebben voor een eigen voorstel van resolutie in plaats 
van het amenderen van het eerst ingediende voorstel 
van resolutie betreffende initiatieven tot verminde-
ring van de restafvalberg. Het lid herinnert aan haar 
eerdere tussenkomsten over de problematiek van 
luierafval en de verwerking ervan  (Hand. Vl. Parl. 
2004-05, C169) en aan haar voorstel om het Neder-
landse recyclagebedrijf  te horen in de commissie.

Mevrouw Hilde Crevits repliceert dat het voorstel 
van resolutie dat zij heeft toegelicht ruimer is dan het 
voorstel betreffende het stimuleren van initiatieven 
tot vermindering van de restafvalberg omdat het ook 
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handelt over het stimuleren van herbruikbare luiers. 
Anderzijds is het ook specifieker omdat het uitdruk-
kelijk verwijst naar de lopende projecten inzake selec-
tieve inzameling en recyclage van wegwerpluiers en 
de evaluatie daarvan.  

Er worden geen amendementen ingediend.

Het voorstel van resolutie betreffende de selectieve 
inzameling van luierafval wordt aangenomen met 14 
stemmen.

De verslaggever, De voorzitter,

Stern DEMEULENAERE Patrick LACHAERT

––––––––––––––––––––


